
El senyor conseller de Presidència:

Gracias, presidenta.
Utilizaré mi tiempo para poder intervenir, pero no para

contestar ninguna pregunta, que no la he visto. Sí es bien
cierto, (veus) sí es bien cierto, sí es bien cierto que, aunque
se le vea a todo el Grupo Parlamentario Socialista muy ner-
vioso, sí al menos podemos ver distintos talantes. Le agra-
dezco, señor Puig, que usted no haya destilado la ira que ha
destilado su portavoz y que además está llevando, no sólo su
propia ira, sino está llevando a todo su grupo parlamentario
y al Partido Socialista a apartarse de lo que tiene que ser una
leal oposición, que nos gustaría tener.

Y además le aconsejo una cosa. En vez de tratar de llevar
la política y la justicia como está haciendo, habida cuenta
del éxito electoral que ha tenido, traiga la justicia a la polí-
tica y haga un esfuerzo porque su gobierno en Madrid y sus
actuaciones sean justas con esta tierra. (Aplaudiments) Y
aquí se resuelvan los problemas de financiación.

Y justicia es resolver los problemas de agua. Y justicia es
resolver los problemas de infraestructuras y resolver tantos
problemas que en justicia tiene esta comunidad. Ese es un
favor que le puede hacer usted a nuestra comunidad y no
que tenga que hacerlo siempre solo el Grupo Parlamentario
Popular y este gobierno.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Té la paraula la síndica del Grup Compromís per a for-
mular la seua pregunta.

La senyor Oltra Jarque:

Gràcies, senyora presidenta.
Senyor president.
El dia que vosté se presente a unes eleccions en esta comu-

nitat i les guanye, no li càpiga dubte, el felicitaré i el meu grup
també. Mentrestant, si no li ve malament, li preguntaré des de
la lleial oposició, si bé no té enfront un lleial govern.

I la nostra pregunta és: quina valoració fa el Consell de
les darreres dades de l’atur publicades del mes de maig –ens
estem referint– i la destrucció de l’ocupació a la nostra
comunitat?

I m’agradaria també que ens parlara sobre els criteris del
Consell per a aprovar els nombrosos ERO. I m’agradaria
que anara punt per punt, punt per punt dels vint punts que
vostés li trauen a la mitjana estatal en desocupació.

Moltes gràcies.

La senyora presidenta:

Té la paraula el president del Consell.

El senyor president del Consell:

Gracias, señora presidenta.
Señoría.
En fin, si soy presidente de La Generalitat lo es porque

gané las elecciones, no sé exactamente a qué viene esa
extraña reflexión.

También me gustaría que algún día nos contara qué hace
usted de portavoz de un grupo prácticamente que ni lidera-
ba. Pero, en fin, esta es otra historia. (Remors)

Nosotros nos pusimos en marcha hace más de un año
porque éramos conscientes de que venía una crisis econó-

mica. Hemos puesto en marcha planes de competitividad,
hemos puesto en marcha planes Confianza para invertir en
infraestructuras, para apoyar a las pequeñas y medianas
empresas, y, sobre todo, entendimos que teníamos que hacer
un gran acuerdo social con sindicatos y con los agentes eco-
nómicos y empresariales.

Y sobre la base de esos planes, y, sobre todo, sobre la
base de esos acuerdos sociales, seguimos trabajando para
salir de la situación de crisis en la que nos encontramos.

Muchas gracias.

La senyora presidenta:

Senyora Oltra.

La senyora Oltra Jarque:

Gràcies, senyora presidenta.
Sí, senyor president, veig que el tema de l’atur a vosté no

li preocupa, perquè jo li he fet una pregunta i vosté no m’ha
contestat, no ha valorat les últimes xifres de l’atur. Es veu
que no les coneix. Jo li les vaig a dir.

Les últimes xifres de maig d’atur registrat diuen que a la
nostra comunitat l’atur puja un 0,21%, mentre que a l’estat
baixa un 0,68%, i, en la interanual, la nostra desocupació se
situa en un 73%, mentre la desocupació generada en l’últim
any a nivell estatal és el 53%.

Per tant, nosaltres estem en destrucció d’ocupació pràcti-
cament líders d’Espanya, la tercera comunitat, 20 punts per
damunt de la mitjana estatal. Clar que els punts són percen-
tuals! Què van a ser els punts? Els punts de la sutura? No!
La sutura és la que tenen vostés en els tribunals, però clar
que són percentuals els punts, especialment castigades les
dones.

Té vosté alguna responsabilitat amb açò? Jo li recorde el
discurs del dia 5 d’octubre de 2006 on vosté dia: «Señorías,
en mi investidura como presidente de La Generalitat me
comprometía a avanzar hacia el pleno empleo, y ya se han
creado 325.000 nuevos puestos de trabajo.» Vosté s’apunta-
va estos 325.000 llocs de treball. Ara té alguna responsabi-
litat en la destrucció d’ocupació de la nostra comunitat o no?
O ara és culpa del govern central i quan se creava ocupació
de 2006 era mèrit del govern autonòmic? Tenen vostés algu-
na responsabilitat? Tan gran és el pedestal que ja són irres-
ponsables? I ara vull parlar-li dels ERO.

Els senyor vicepresident d’Economia va dir ací que tots
els ERO a la nostra comunitat s’aprovàvem amb el vot favo-
rable dels sindicats. També això és mentida! Com tantes
mentides que ens conten. El senyor Camps, en este cas
Gerardo, ens va mentir. I li vaig a posar un exemple. Li vaig
a posar l’exemple de l’ERO d’una factoria emblemàtica de
la nostra comunitat, com és Ford.

El quart ERO que s’ha aprovat en Ford afecta 1.100 per-
sones, si bé d’eixes 1.100 persones només estan en les llis-
tes de l’INEM 360 persones. És a dir, se va aprovar un ERO
sense que els sindicats hagueren aprovat eixe ERO, unilate-
ralment presentat per l’empresa, –mentida que era amb
acord dels sindicats– en una factoria que té una producció
similar a quan va instaurar els tres torns, on el frau arriba a
tal punt que 270 persones només van estar en l’atur un dia o
menys de cinc dies.

Però, segons eixa xifra –i això és el pitjor– els proveïdors
de Ford el que fan són ERO de veritat, prenent com a base
1.100, que és mentida, perquè només n’afecta 360. I això sí
que són ERO d’acomiadament, són ERO on se tanca la fac-
toria, la fàbrica i s’obri tres setmanes després, i vostés estan
permetent esta manera d’actuar impune dels empresaris.
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Vostés estan fent que els empresaris no respecten la llei
perquè no tenen temor que l’administració pública li la
facen complir. Vostés estan donant un missatge molt clar a
la ciutadania: «Todo vale.» «Todo vale a costa de guanyar
diners.» I ara, les empreses, efectivament, no perquè tinguen
pèrdues, sinó perquè la que guanyava 10 ara en guanya 8, se
pensa que pot justificar l’acomiadament massiu de treballa-
dors perquè el govern de vostés els ho va a aprovar. Els tre-
balladors que no han creat esta crisi són els que l’estan
pagant. I això també permet que un empresari agafe el braç
d’un treballador i el tire al fem impunement, netege la sang
i continue la producció.

Este tipus de discurs que se llança a la ciutadania, i estic
parlant d’un empresari, no d’un delinqüent vulgar, que se
permet el luxe de tirar el braç d’un treballador al fem i
damunt dir que damunt que li donaven de menjar, després de
fer una jornada de dotze hores al dia i pagar-li 23 euros
sense seguretat social, sense contracte, etcètera.

Eixa és la societat que volen vostés construir? Eixe és el
marc cognitiu que vostés estan traslladant a la ciutadania,
governants que adjudiquen a amics, governats que menti-
xen, governants del «todo vale», per tal de guanyar.
(Remors)

Doncs, mire vostés, nosaltres no estem per eixe model de
societat.

La senyora presidenta:

Señores diputados.

La senyora Oltra Jarque:

Estem per un model de societat dels valors, dels drets i,
sens dubte, no de la mentida. Vostés han fet de la mentida
bandera, i això se tornarà en contra, no de vostés, no de
nosaltres, sinó del sistema democràtic. (Remors)

I ara seguisquen, seguisquen bramant, que quan vostés
bramen a mi me sancionen. Però, la mentida, no pot ser la
bandera d’un govern. I un president que mentix no pot
seguir sent el president de La Generalitat.

Moltes gràcies.

La senyora presidenta:

Té la paraula el president del Consell per a respondre.

El senyor president del Consell:

Muchas gracias, señora presidenta.
Señorías.

La senyora presidenta:

Señor Vicente… ¡Señor Vicente!, le llamo al orden por
primera vez.

Presidente, cuando quiera. (Remors)

El senyor president del Consell:

Bueno, gracias.
Señorías.
Efectivamente, la cuestión del empleo de siempre ha sido

una cuestión prioritaria para el gobierno de La Generalitat.
Como le he dicho en mi primera intervención, hace más

de un año comenzamos a poner en marcha planes de com-

petitividad, acordados con todos los sectores productivos.
Hemos acordado con los sindicatos y con los agentes eco-
nómicos y sociales, que, además, el otro día volvieron a rei-
terar su apuesta por el Pavace, un camino para entre todos
salir cuanto antes de la situación de crisis económica en la
que nos encontramos. Es verdad que estamos un poquito por
encima de la media española, un poquito. Es verdad también
que el único lugar donde ustedes gobiernan está mucho peor
que la Comunidad Valenciana. Y es verdad, también, que
estoy convencido de que esta comunidad –y lo estoy de ver-
dad, convencido– saldrá cuanto antes de la crisis.

Usted, al final, ha cogido velocidad y ha empezado a
decir una serie de cosas, cosas a las que nos tiene ya acos-
tumbrados y ya ni nos preocupan, porque, además, ese tipo
de discursos realmente preocupan a los ciudadanos que los
escuchan y saben perfectamente que personas como ustedes
no pueden gobernar una sociedad democrática porque sería
imposible e inviable.

Pero, en cualquier caso, le diré: los ERE de los que usted
ha hablado, en esta comunidad el 85% de los ERE están pac-
tados y afectan al 90% de los trabajadores que están afecta-
dos por los ERE, el 85% pactados, y afecta al 90% de los
trabajadores. Y, además, también, en este caso le diré que
estamos por debajo de la media nacional en número de ERE
en cuanto a los que durante estos meses se han venido pro-
duciendo.

Por lo tanto, toda esta velocidad que cogió al final de su
intervención, prácticamente incomprensible, pero de muchí-
sima crispación, que es lo que normalmente usted utiliza
desde la tribuna de oradores, le diré que, como siempre, ¡no
es verdad!

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Senyor Morera.

El senyor Morera Català:

Moltes gràcies, senyora presidenta.
Senyor president.
Està clar que ni els plans de competitivitat, ni el pla

Confiança ni el Pavace estan donant resultats. Tenim més de
400.000 valencians i valencianes en desocupació. I el que
més em preocupa de la sessió de control de hui és que vosté
despatxa el finançament autonòmic en 1.200 milions d’eu-
ros. D’on ix eixa quantitat? 

És necessari  tindre un bon model de finançament per a
poder actuar en polítiques actives d’ocupació. ¿I vosté ve
hui ací i diu que es conforma amb 1.200 milions d’euros? És
el límit que li ha donat el senyor Rajoy? És el límit? Perquè
mentre que hem sabut, per les balances fiscals, que entre-
guem més del 6% del nostre PIB, entreguem més del 6% del
nostre PIB, vosté ve ací, hui, a les Corts Valencianes, i sense
cap acord polític, sense cap informe de l’IVIE, sense res, es
depenja amb esta xifra. Poder combatre l’atur i la desocupa-
ció i fer polítiques actives només amb 1.200 milions d’eu-
ros?

Senyor president, som cinc milions de valencians i valen-
cianes. I amb 1.200 milions d’euros no anem a cap lloc.
D’on trau vosté esta xifra? Ens la pot explicar?

La senyora presidenta:

Tiene la palabra el conseller de Economía y Hacienda, el
señor Gerardo Camps.
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El senyor conseller d’Economia, Hisenda i Ocupació:

Gracias, presidenta.
Señorías.
Señor Morera.
Bienvenidos a los problemas reales de los ciudadanos

valencianos. Después de muchos meses, hoy hablan de
desempleo y hablan también, aprovechando  que del des-
empleo tienen pocas cosas que decir, de financiación
autonómica al hilo de la pregunta que ha hecho quien
siempre ha estado conectado con la realidad: el Grupo
Parlamentario Popular. Yo le voy a contestar una cosa y
la otra.

En primer lugar, que donde gobernamos nosotros  lo
hacemos mejor  –y solo hay que mirar las tasas de paro de
donde gobiernan y quienes les acompañan en su grupo–. Y
mire usted un poquito más para arriba.

Y respecto a la financiación, que los 1.200 millones
sabe usted que salen de un informe del Instituto Valenciano
de Investigaciones Económicas, que lo fijaba como míni-
mo en 960, que hemos ido negociando con el Gobierno de
España y lo hemos elevado a 1.200, que es un mínimo y no
un máximo porque a partir de ahí veremos, cuando quieran
reunirse con nosotros, y podamos llevar el planteamiento
que esta cámara también debe realizar en su conjunto al
Gobierno de España, aunque ya sabemos hoy que hasta
que no se acuerde con uno, no habrá sistema para todos, y,
si no se acuerda con uno, no habrá sistema para todos los
demás. Y esos 1.200 millones, ¡ojalá!, sean más sin llegar
a ese planteamiento que usted hace, técnicamente, absolu-
tamente erróneo, que es confundir las balanzas fiscales con
los sistemas de financiación.

Muchas gracias.

La senyora presidenta:

Muchas gracias, señor Camps.
Tiene la palabra el señor Pañella. 

El senyor Pañella Alcàcer:

Gràcies, senyora presidenta.
Senyor president, vosté ha dit que ja fa un any, prop

d’un any, que s’han posat en marxa per previndre tota l’e-
tapa de la crisi. Pel que hem pogut saber, fa prou més d’un
any que jo li he de reconéixer el seu esforç en impulsar
alguns sectors industrials, particularment, el sector del tèx-
til, més particular encara el de la confecció, trages, cami-
ses, corbates i, sobretot, corretges, han tingut un important
impuls a la comunitat, a la Comunitat de Madrid, a la
Comunitat de Madrid.

Senyor president, a vore si ens centrem ací en la comu-
nitat i vosté ens diu, ens explica eixa fórmula que té tan
bona de fer els ERO..., i tots pactats i tot... Però és que ahir
va estar el comité d’empresa de la Ford ací en esta casa i
en l’únic grup en el qual no es va reunir és amb el Partit
Popular, amb tota la resta es va reunir, amb el seu, no.
Hauria de dir-mos per què.

O, si la seua contribució a la millora de la situació eco-
nòmica és dilatar els pagaments a les empreses a les quals
els han adjudicat contractes d’obra pública i resulta que
estan, com ha passat recentment amb la depuradora
d’Alcalà, abandonant l’obra per falta de pagament i perquè
les empreses no poden seguir treballant.

Eixa és la seua forma de contribuir a alçar la crisi, senyor
president? Done’ns les explicacions.

La senyora presidenta:

Té la paraula el conseller d’Economia, senyor Camps. 

El senyor conseller d’Economia, Hisenda i Ocupació:

Gracias, presidenta.
Señoría, les ha durado poco la responsabilidad, al menos,

parlamentaria. De una pregunta a la otra, han perdido todo
aquello que parecía que era un cambio de actitud de su
grupo. Yo me centraré en lo poco que queda de su pregunta
en relación con lo que verdaderamente afecta al conjunto de
los valencianos.

Los expedientes de regulación de empleo son en su
mayoría –como ha dicho el presidente de La Generalitat
muy bien– pactados, el 85%. El 90% de los trabajadores
afectados  por expediente de regulación de empleo vienen a
su vez de un expediente de regulación de empleo pactado.
Cuando hablamos de pactado, hablamos de empresa y de
trabajadores, de comité de empresa, de organizaciones sin-
dicales y empresario, no con la administración.

La administración en los expedientes de regulación de
empleo lo que hace es decir si es legal o no; si no es legal,
al juzgado y si es legal, se aprueba. Porque, en este caso, la
administración vela por la legalidad de esos expedientes de
regulación de empleo.

A ustedes parece que les crispe que un expediente con
máximo también autorizado, en una empresa como es Ford
España, de 1.100, sólo afecte a 476 trabajadores. Vienen
aquí y ello les crispa. A nosotros, en cambio, nos alegra, que
hagamos las cosas tan bien, gobierno y empresa, que cuan-
do se autoriza un ERE de 1.100 trabajadores, sólo 476 se
vean afectados por el mismo. (Veus)

Señoría, sin su prioridad moral, sin pensar que la ética
sólo es cuestión de los demás y siendo leales, como ustedes
que sólo se la aplican a ustedes mismos, esto es la realidad
en nuestra comunidad.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Moltes gràcies, senyor vicepresident i conseller
d’Economia. 

Moció subsegüent a la interpel·lació a la consellera
d’Indústria, Comerç i Innovació sobre la política general

de la conselleria al voltant del sector de l’audiovisual

La senyora presidenta:

Continuem amb el ple: moció subsegüent a la inter-
pel·lació a la consellera d’Indústria, Comerç i Innovació
sobre la política general de la conselleria al voltant del sec-
tor d’audiovisual, presentada pel Grup Parlamentari
Esquerra Unida-Bloc-Verds: Compromís. (Remors)
(S’interromp la gravació)

Señores diputados, les rogaría, por favor, que ocuparan
sus asientos para poder continuar con el debate.

Tiene la palabra la ilustre diputada señora Mollà. 

La senyora Mollà Herrera:

Jo... (La senyora Mollà Herrera parla amb el micròfon
desconnectat)
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